
Skam å være NS-barn i dag 
TONE HERTZBERG, NTB 

NS-barn ble frosset ut og 
mo b bet av klassekamerater, 
lærere og andre voksne. 
100000 barns opplevelser er 
en glemt side ved norsk 
krigshistorie, mener histori
ker Baard H. Borge i forbindel
se med lanseringen av hans 
nye bok «De kalte oss naziyn
gel». 

Den dag i dag er det for
bundet med skam å ha for
eldre som var medlemmer av 
Vidkun Quislings parti Na
sjonal Samling. I forbindelse 
med boken han kontakt med 
flere norske kjendiser som 
har NS-foreldre. Ingen ville gi 
seg til kjenne Offentlig. 

- En kj ent, respektert poli
Uker somjeg visste var NS
barn, takket nei til å delta på 
boklanseringen, sier Borge. 

Hensikten med boken var 
at han ville bringe NS-barnas 
skjebne frem i lyset og bidra 
til å fjerne skamfølelsen de
res. Borge stiller også spØrs
mål ved den glorifiserte 
fremstillingen av motstands
kampen, og mener det er tid 
for nyanser i historie bøker og 
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Følsomt tema. Historiker 
Baard H. Hauge hevder i sin nye 
bok om NS-barna at det selv i 
dag er forbundet med skam å 
ha foreldre med NS-bakgrunn. 

17. mai-taler. 
55000 nordmenn var med

lemmer av NS. Det betyr at 
det er anslagsvis 100000 
barn av NS-medlemmer i 
Norge, 10 ganger flere enn de 
langt mer omtalte krigsbar
na med norsk mor og tysk far. 
Begge gruppene har fått lide 
fordi de har «feil» foreldre, og 
Borge mener opplevelsene 
deres er ganske like. 

Han har intervjuet 375 

sønner og dØtre av NS-folk 
anonymt. Seks av ti forteller 
at foreldrenes partimedlem
skap ga dem problemer i 
oppveksten. 

Utfrysingen av NS-barn 
var en bevisst politikk fra 
den norske hjemmefronten. 
Parolen var effektiv: «Du skal 
ikke være venn med quislin
ger, du skal ikke omgås dem, 
du skal ikke engang hilse på 
dem. Dine barn skal ikke om
gås deres barn». 

Borge mener boken «De 
kalte oss naziyngel» neppe 
kunne vært utgitt for 10-15 år 
siden. Temaet har vært for 
følsomt. Helt opp til våre da
ger har det vært en viktig 
oppgave for skolen å formid
le en nasjonalt oppbyggelig 
historie om Okkupasjonsåre
ne videre til nye generasjo
ner. 

- Snart 60 år etter frigjØ
ringen burde det ikke være 
nødvendig å pynte på histo
rien for at den skal tjene visse 
formål eller for å unngå å ter
ge noen som allerede sitter 
med fasiten, skriver han i bo
ken, som er kommet ut på 
Det Norske Samlaget. 
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